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BESLUITENLIJST OPENBAAR 
 
Openbare vergadering van het Bestuur van Reinigingsdienst Waardlanden  
d.d. 11 december 2024 
 
Aanwezig: 
Arco Bikker  Gemeente Molenlanden 
Mark de Boer  Gemeente Gorinchem 
Ton van Maanen  Gemeente Vijfheerenlanden  
Jan Nederveen  Gemeente Hardinxveld-Giessendam 
Jürgen Rau  Interim directeur/secretaris Waardlanden 
 
Alsmede: 
Hans Demmers  controller Waardlanden 
Marc Advocaat  afdelingsmanager Informatiemanagement Waardlanden 
Nicole Groen  afdelingsmanager Publiekszaken 
Gitta Spruit  beleidsmedewerker Waardlanden 
Caroline Redelijkheid  managementassistente (verslag) 
 

Agendapunt Besluit 

1. Opening en mededelingen  
-  

De heer Bikker opent de vergadering en heet iedereen welkom. Nicole Groen 
wordt voorgesteld als de nieuwe afdelingsmanager Publiekszaken en welkom 
geheten door de aanwezigen. 
 

2. Ter informatie: reeds vastgestelde 
besluitenlijst openbare vergadering 
04/11/2024 
 

De besluitenlijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

3. Betalen voor tweede milieupas Het voorstel is bedoeld om inwoners zorgvuldiger om te laten gaan met de 
milieupas en om de kosten te dekken die Waardlanden maakt voor het 
verstrekken van nieuwe passen. Momenteel worden jaarlijks veel passen gratis 
vervangen, wat leidt tot een hoge kostenpost. Een financiële prikkel van € 15,- 
moet inwoners aanzetten tot zorgvuldiger gebruik en draagt bij aan 
kostendekking.  
De maatregel is in lijn met het beleid van omliggende gemeenten.  
 
Er is gediscussieerd over de vrijstelling van kosten bij verhuizing. Het bestuur 
vroeg zich af waarom deze keuze is gemaakt. Argumenten tegen de vrijstelling 
waren onder andere dat ook deze kosten drukken op de begroting. 
Argumenten vóór waren dat nieuwe bewoners geen invloed hebben op het 
ontbreken van een pas. Op basis van deze overwegingen is besloten het 
voorstel conform vast te stellen.  
 
De milieupas hoort bij de woning en moet bij verhuizing achterblijven. Dit is 
echter nog onvoldoende ingeburgerd, en hierover is contact met de 
woningcorporaties. De verwachting is dat de noodzaak om nieuwe passen uit 
te geven na verhuizing op termijn zal afnemen. 
Milieupassen behouden het resterende aantal tikken. Nieuwe bewoners met 
een pas zonder gratis tikken kunnen via een papieren formulier hun 3 gratis 
tikken aanvragen (minder dan 20 keer gedaan in 2023). Deze foutgevoelige 
werkwijze is operationeel ontstaan, niet formeel afgestemd en niet breed 
gecommuniceerd. Automatisering hiervan wordt onderzocht, maar is nog niet 
ingericht. 
 
Het bestuur besluit tot conform vaststelling: 

1. In te stemmen om inwoners € 15,- te laten betalen voor de aanvraag 
van een nieuwe milieupas als deze verloren is met ingang van april 
2025. 
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2. Hier een uitzondering op te maken indien mensen nieuw op een adres 
komen wonen en hier geen pas aanwezig is. 

 

4. Benchmark 2023 De Benchmark Huishoudelijk Afval 2023 vergelijkt de prestaties van 
Waardlanden en de aangesloten gemeenten met vergelijkbare organisaties en 
gemeenten op milieu, kosten, dienstverlening en regievaardigheden. De 
resultaten geven inzicht in sterke punten, zoals dienstverlening, en 
aandachtspunten, zoals recycling en kosten. Dit vormt een nulmeting voor de 
invoering van diftar en wordt meegenomen in de diftar-evaluatie en 
toekomstige begrotingscycli. 

Het bestuur wil op basis van de gegevens beter begrijpen of de 
geconstateerde kostenstijgingen logisch zijn of dat er uitzonderlijke factoren 
meespelen. Daarnaast is meer inzicht nodig in de efficiëntie van Waardlanden 
en hoe deze zich verhoudt tot andere afvalinzamelaars, omliggende 
gemeenten en vergelijkbare Gemeenschappelijke Regelingen. 

De Nederlandse Vereniging van Reinigingsdiensten (NVRD) coördineert de 
benchmark, waarbij de deelnemers anoniem blijven. Waardlanden zal contact 
opnemen met omliggende afvalinzamelaars, zoals Avri, om aanvullende 
gegevens te verkrijgen, zoals specifieke kosten. Deze informatie zal helpen bij 
de evaluatie van prestaties en het maken van vergelijkingen. 

Het bestuur besluit tot conform vaststelling: 
1. Heeft kennisgenomen van de resultaten uit de Benchmark gemeenten 
2. Heeft kennisgenomen van de resultaten uit de Benchmark bedrijven 
 

5. Afvalvrije scholen 2023 - 2024 Het programma Afvalvrije Scholen, dat sinds 2014 loopt, heeft in het schooljaar 
2023-2024 76 basisscholen bereikt met educatie over afvalscheiding en 
duurzaamheid. Naast lessen werden diverse activiteiten georganiseerd, zoals 
zwerfafvalprikken en de E-Waste Race. De kosten voor afvalinzameling blijven 
binnen het begrote budget van € 100.000. Het programma wordt jaarlijks 
geëvalueerd en bijgestuurd om scholen verder te ondersteunen en 
afvalreductie te stimuleren. 
 
Scholen zijn proactief betrokken bij het programma Afvalvrije Scholen, maar 
het financiële aspect van de kosten van gratis afvalinzameling en lesmaterialen 
speelt een belangrijke rol. De impact van wat leerlingen aan informatie 
meenemen naar ouders blijft lastig te evalueren.  
Dit is de laatste keer dat de evaluatie in deze vorm wordt gepresenteerd; 
toekomstige evaluaties worden opgenomen in de Planning & Control-cyclus.  
 
Het bestuur is enthousiast over het programma en wil dit graag voortzetten. 
Tegelijkertijd is er behoefte aan duidelijkheid over de toekomstige financiering. 
De kosten voor de educatief medewerker en materialen worden uit de 
begroting van de Gemeenschappelijke Regeling gedekt en voor een klein deel 
aangevuld vanuit de zwerfafvalsubsidie. De afvalinzamelingskosten worden uit 
de winst van de BV betaald. Als deze kosten de winst overschrijden, worden 
ze ten laste van de Gemeenschappelijke Regeling gebracht. 
Daarnaast moet een correctie worden uitgevoerd op de winstnormalisatie van 
€ 150.000 voor de omzet van Afvalvrije Scholen. De exacte hoogte van dit 
bedrag zal nog verder worden uitgezocht. Totdat de benodigde correctie is 
vastgesteld, blijft de huidige financieringswijze van kracht. 
 
Het bestuur besluit tot conform vaststelling: 
Heeft kennisgenomen van de evaluatie van Afvalvrije scholen 2023-2024 
 

6. Financiële verordening 2024 De financiële verordening van Waardlanden is aangepast naar aanleiding van 
adviezen van de accountant en knelpunten in de zienswijzeprocedure. Deze 
procedure kan bij kleine afwijkingen tot vertraging in de planning leiden. De 
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aanpassingen verduidelijken wanneer een zienswijze vereist is, maken het 
mogelijk om kleine afwijkingen (tot 1% van de totale exploitatiekosten) sneller 
af te handelen, en stellen regels op voor het tijdig melden van afwijkingen in 
baten en lasten. Het doel is om transparantie, rechtmatigheid en efficiëntie in 
de financiële processen te vergroten. 

Tijdens de vergadering is besproken dat overschrijding op de baten 
tegenwoordig als een onrechtmatigheid wordt beschouwd. In de jaarrekening 
kan dit echter na akkoord van het bestuur worden geaccepteerd als een 
toegestane afwijking. 

De aanpassingen lopen synchroon met veranderingen in de financiële 
verordeningen van deelnemende gemeenten. In februari 2025 volgt een 
aangescherpte financiële verordening waarin verdere verbeteringen worden 
opgenomen. 

Het bestuur besluit tot conform vaststelling: 
Vaststellen aanpassingen financiële verordening 2024 
 

7. Tussentijdse evaluatie 
strategienota: inwoners enquête 

Het bestuur stemt in met de vragenlijst voor de inwonersenquête, die 
onderdeel is van de diftar-evaluatie. De enquête wordt in de eerste drie weken 
van januari verspreid onder inwoners. Samen met de afdeling communicatie is 
een plan gemaakt om zoveel mogelijk inwoners te bereiken via online kanalen, 
borden bij milieustraten en flyers. 
 
De vragenlijst is gebaseerd op het plan van aanpak van het externe 
gespecialiseerd onderzoeksbureau Avalon, dat ook de totale diftar-evaluatie 
verzorgt. Vragen die als relevant zijn aangemerkt, zijn in de enquête verwerkt. 
Communicatiemedewerkers van de gemeenten en de contactambtenaren 
hebben bijgedragen aan de opzet.  
 
Na de enquête worden ook straatinterviews door Avalon en de milieucoaches 
uitgevoerd met aandacht voor doelgroepen die met een online enquête minder 
makkelijk te bereiken zijn. 
 
De enquête wordt getimed om de invultijd te beperken. Ter vergelijking: de 
vragenlijst is vergelijkbaar met die van de strategienota, die destijds een goede 
respons opleverde. 
De minimale respons om de enquête representatief te maken is 400 inwoners 
per gemeente. Om informatie over specifieke doelgroepen representatief te 
laten zijn, zijn er per specifieke doelgroep eveneens 400 respondenten 
benodigd. 
 
Het bestuur besluit tot conform vaststelling: 
Stemt in met de vragenlijst voor de inwonersenquête. 
 

8. Rondvraag De heer Rau geeft aan dat Waardlanden informeel is benaderd door de 
gemeente Altena met de vraag of er interesse is om de afvalinzameling voor 
hen te verzorgen. Op bestuurlijk niveau is hierover contact geweest met de 
heer Bikker. 
Inmiddels is er formeel een aanvraag ontvangen. Binnenkort vindt een 
kennismakingsgesprek plaats waarin Waardlanden de details van de aanvraag 
verder zal bespreken. 
 
De heer Rau meldt dat de gemeente Vijfheerenlanden een formeel voornemen 
heeft aangekondigd om de samenwerking op het gebied van straatreiniging 
per 1 juli 2025 te beëindigen. Zij hebben aangegeven de komende periode te 
willen benutten om met Waardlanden in gesprek te gaan over de wijze van 
beëindiging van de dienstverleningsovereenkomst en de gevolgen hiervan. 
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Het bestuur heeft besloten om Waardlanden een ontvangstbevestiging te laten 
sturen en de gemeente uit te nodigen voor een verkennend gesprek. Hierbij zal 
worden aangegeven dat het voornemen officieel zal worden besproken tijdens 
de bestuursvergadering in februari 2025. 
 
De heer Van Maanen merkt op dat de afrekeningen, met name voor de diftar-
gemeenten, in de derde week van februari worden verwacht. Hij benadrukt het 
belang van een goede voorbereiding voor het beantwoorden van vragen van 
inwoners. Deze vragen zullen voornamelijk via de callcenters van de 
gemeenten en Waardlanden binnenkomen. 
Waardlanden geeft aan dat dit onderwerp al besproken is met de 
contactambtenaren. Er wordt gewerkt aan een FAQ en proces om vragen van 
inwoners goed af te handelen. Gemeenten blijven het eerste aanspreekpunt 
voor inwoners. De samenwerking tussen de betrokken partijen is reeds in gang 
gezet. 
 

 
 
 

Aldus vastgesteld en goedgekeurd door alle bestuursleden van Reinigingsdienst Waardlanden  
 

  

A.C. Bikker 
Voorzitter 

J.A.P. Rau 
Secretaris 

 


